
 
 

2. seja Komisije za osnovnošolski in mladinski šah 

 

Prisotni: Simona Polše Zupan (predsednica), James M. Tomazin, Karmen 

Mar, Viktor Jemec (člani) 

Ostali prisotni: Nina Rob (sekretarka) 

Opravičeno odsoten: Gorazd Gorjup 

 

Kraj in čas: 22. 11. 2023, 19.30, Zoom 

 

Dnevni red: 

1. Pregled uresničevanja sklepov 1. seje. 

2. Zbiranje podatkov o krožkih in izbirnih predmetih na osnovnih šolah. 

3. Pristojnosti Komisije za osnovnošolski in mladinski šah in kaj lahko 

konkretno naredimo. 

4. Leto 2024 - leto šaha (promocija po šolah). 

5. Razno 

 

Ad 1. Pregled uresničevanja sklepov 1. seje. 

Člani so dnevni red potrdili korespondenčno pred sejo. Pregledali so sklepe 

1. seje.  

Naj krožek: Simona Polše Zupan je od sekretarke Nine Rob že dobila 
osnutek pravilnika o Naj krožku in ga prek e-pošte poslala ostalim članom, 

vendar ta naloga komisije pride na vrsto, ko bomo zbrali podatke o krožkih 

na šolah. 

FB skupina Šahovski mentorji – strokovni delavci: kljub promociji 

skupina še ni na želenem nivoju – niti po številu članov, niti po objavah, 

čeprav se je aktivnost povečala po 1. seji. 

Simona Polše Zupan prosi člane, naj se bolj angažirajo z objavami. 



 
 

Izobraževanja: Simona Polše Zupan je članom poslala osnutek letne 

priprave Šahovske igralnice, James Tomazin pa svojo predstavitev za 
promocijo šaha. Simona Polše Zupan bo .ppt predstavitev izobraževanja 

poslala, ko jo še enkrat pregleda in posodobi.  

Glede izobraževanja - nekaj težav je bilo z usklajevanjem terminov in 

pomanjkanjem časa Simone Polše Zupan, zato prvega izobraževanja še ni 
bilo razpisanega. Nina Rob predlaga, da bi imeli še v decembru prvo 

izobraževanje Kako poučevati šah. Simona Polše Zupan predlaga, da bi se 
ga udeležili vsi člani komisije in v prihodnosti tudi sami sodelovali kot 

predavatelji, saj so kompetentni za to. Člani komisije se strinjajo. 

James Tomazin predlaga, da bi se izobraževanje začelo ob 9h in ne ob 10h, 

saj pozne sobotne popoldanske ure niso več tako primerne za učenje. Člani 

komisije se strinjajo. 

Izobraževanje bi bilo treba posneti, o čemer je že lani govorila Komisija za 

promocijo šaha. Nina Rob pravi, da bo to urejeno. 

Sklep 1: Izobraževanje Kako poučevati šah bo 9. 12. 2023 ob 9.00 

v prostorih Šahovske zveze Slovenije na Bravničarjevi 13. Udeležijo 
se ga člani Komisije za osnovnošolski in mladinski šah, da bi kasneje 

tudi sami sodelovali kot predavatelji. 

 

Simona Polše Zupan pove še, da če želimo k izobraževanju privabiti učitelje, 

je zelo dobro, da bi bilo objavljeno v letnem katalogu izobraževanj za 

učitelje, Katisu. James Tomazin se javi za to nalogo. 

Sklep 2: James Tomazin se bo pozanimal, kako prijaviti šahovsko 

izobraževanje v katalogu Katis. 

 

Ad 2. Zbiranje podatkov o krožkih in izbirnih predmetih na osnovnih 

šolah. 

Simona Polše Zupan pove, da sistem področnih koordinatorjev ne deluje 

ravno tako, kot smo si želeli. Zdi se ji, da je njihova bistvena naloga 
organizirati področna osnovnošolska prvenstva in ne zbirati podatke 

svojega področja ali promovirati šahovsko dejavnost ali nuditi šolam 

podporo.  



 
Nina Rob pritrdi in pove, da so v nekaterih regijah področni koordinatorji 

kar precej aktivni, v nekaterih regijah pa praktično ni nič. Karmen Mar pove, 
da v njihovi regiji navedeni področni koordinator ni organiziral zadnjih 

prvenstev. Simona Polše Zupan pove enako in članom predstavi, kateri od 
področnih koordinatorjev so ji poslali podatke in v kakšni obliki in da je 

treba posodobiti seznam na spletni strani ŠZS.  

Težava je v tem, ker sistem ni poenoten. V nekaterih regijah delujejo kot 

koordinatorji in obveščevalci klubi, v drugih Zavod za šport. 

Nina Rob predlaga, da bi najbolj aktiven klub v regiji prosili, da bi bil 

področni koordinator (oziroma oseba iz najbolj aktivnega kluba).  

Za enkrat je najbolje, da mentorjem iz regij, kjer ne deluje sistem področnih 
koordinatorjev, svetujemo, naj se glede področnih prvenstev obrnejo na 

Zavod za šport. 

Obenem bi bilo dobro prek razpisa o področnem prvenstvu obvestiti tudi, 
na koga se šole lahko obrnejo, če potrebujejo pomoč pri vodenju šahovskih 

krožkov. 

Karmen Mar pove, da je težava tudi, ker se pri njih o prvenstvih obvešča v 

zadnjem trenutku, kar seveda ni dobro. Sistem bi bilo treba izboljšati in 

poenotiti. 

Še ena težava je, ker je učence na državna prvenstva (ponekod pa že tudi 

na področna) potrebno prijaviti prek aplikacije eŠport, dostop do nje pa 
imajo samo športni pedagogi po šolah. Mentor krožka pogosto ni učitelj šole 

in to predstavlja oviro. Nina Rob pove, da so osnovnošolska prvenstva v 
domeni Zavoda za šport in je treba stvari izpeljati tako, kot so se oni odločili. 

Predlog je, da bi mogoče ena oseba v vsaki regiji pomagala s prijavami v 

aplikacijo (imela dostop poleg športnih pedagogov). 

Simona Polše Zupan pove še, da je naredila 1KA anketo s povpraševanjem 
po krožkih in izbirnih predmetih na šolah, ŠZS pa jo je poslala vsem 

ravnateljem. Upamo, da bomo tako dobili več in kvalitetnejše podatke. Do 
danes je dobila 24 odgovorov, pred nekaj dnevi pa se jim je poslalo še 

opomnik. 

Sklep 3: Nina Rob bo poizvedla glede kontaktnih oseb na Zavodu za 

šport in jih tudi prosila, naj poleg razpisa na šole pošiljajo tudi 

informacijo, na katere klube se šolniki lahko obrnejo. 



 
Sklep 4: Simona Polše Zupan bo poizvedla, kako je z možnostjo, da 

bi dostop do aplikacije eŠport dobila oseba, ki ni zaposlena na 

posamezni šoli. 

 

Glede zbiranja podatkov o šahovskih šolah Simona Polše Zupan predlaga, 
da se to vpraša klube, saj so oni pravi vir teh informacij. Nato se posodobi 

podatke na spletni strani ŠZS. 

Sklep 5: Nina Rob pozove klube, naj sporočijo podatke o šahovskih 

šolah, ki jih organizirajo. 

 

Ad 3. Pristojnosti Komisije za osnovnošolski in mladinski šah in kaj 

lahko konkretno naredimo. 

James Tomazin sekretarko Nino Rob vpraša, kakšne so sploh pristojnosti 

Komisije za osnovnošolski in mladinski šah, kako resno nas jemlje ŠZS? 

Nina Rob odgovori, da je Upravni odbor pooblastil to komisijo za področje 

šaha na osnovnih šolah in je v tem smislu podaljšana roka Upravnega 

odbora.  

 

Ad 4. Leto 2024 - leto šaha (promocija po šolah). 

Promocija in vzpostavljanje podpornega sistema morata iti z roko v roki, če 

želimo uspeh. 

Dobro bi se bilo prijaviti na razpise (državne, Evropske), da bi dobili tudi 

sredstva, s katerimi bo lažje. 

Nina Rob pove, da so to že enkrat poskusili s pomočjo oseb, ki so 

strokovnjaki na tem področju, vendar takrat ni bilo primernih razpisov in da 

je mogoče zdaj čas, da se poskusi še enkrat. 

Simona Polše Zupan pove, da so na VTV (Velenjska TV) po snemanju oddaje 
Mišmaš izrazili pripravljenost, da posnamejo serijo kratkih promocijskih 

filmčkov, kako se naučiti igrati šah, vendar so za to potrebna sredstva.  

O tem in letu šaha bomo govorili še na naslednji seji.  

 



 
Ad 5. Razno 

/ 

 

Zapisala: Simona Polše Zupan, predsednica komisije 

Kranj, 7. 12. 2023 

 


